
Proces-verbal
Tncheiat Tn sedinta Comisiei de ecologie, protec jia mediului 9i igienizare

din data de 01 aprilie 2024, ora 10

Sedinta s-a desfa§urat prin mijloace electronice, prin intermediul
platformei online de videoconferin+a WebEx.

Convocarea sedintei comisiei a fost facuta la solicitarea din data de
28.03.2024 a doamnei pre9edinte Ciceala Ana Maria.
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6.

7.

8.

9.

CICEALA ANA-MARIA – PRE§EDINTE – prezent

Vl§AN HORIA-ALEXANDRU – SECRETAR - prezent

PURCAREA SORIN – prezent

GRAM ANAMARI A ALINA – prezent

MURE§AN MANUELA – prezent

FLORESCU ADRIAN – CONSTANTIN – prezent

)

STOICA IOANA – prezent

r t

Ordinea de zi a comisiei:
3. Proiect de hotarare privind solicitarea catre Guvernul Romaniei de

emitere a unei hotarari privind transmiterea definitiva, cu titlu gratuit, a
„Drumului D68-FEO04 – 0,572 km, tronson cuprins Tntre borna 38 9i borna
58 Padurea Baneasa”, identificat cu nr. cadastral 276707, si a „Drumului
D68-FEO04, tronson cuprins Tntre borna 58 9i borna 40, Padurea
Baneasa”, identificat cu nr. cadastral 276985, din domeniul public al
statului 9i din administrarea Regiei Najionale a Padurilor – Romsilva –
Directia silvica llfov Tn domeniul public al Municipiului Bucure9ti 9i in
administrarea Consiliului General al Municipiului Bucure9ti, cu scopul
Tntretinerii si reabilitarii acestora, respectiv Tn vederea deschiderii
circulatiei pe drumurile forestiere 9i asigurarii unui acces temporar, pentru
o perioada de 5 ani, la imobilele cuprinse Tntre Aleea Tei9ani 9i Drumul
padurea Pustnicu
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13. Proiect de hotarare pentru aprobarea declan9arii procedurii de
expropriere, pentru imobilul proprietate privata, situat pe amplasamentul
lucrarilor de utilitate publica avand ca scop amenajarea de noi spajii verzi
publice cu acces nelimitat “Amenajare Teren Str. Cumpenei Nr. 6 -Gradina
Publica Urbana”- in vederea asigurarii cre9terii calita+ii factorilor de mediu
9i a starii de sanatate a populatiei Tn cadrul unitatii administrative teritoriale
a Sectorului 2 al Municipiului Bucure9ti

14. Proiect de hotarare pentru aprobarea declan§arii procedurii de
expropriere, pentru imobilul proprietate privata, situat pe amplasamentul
lucrarilor de utilitate publica avand ca scop amenajarea de noi spajii verzi
publice cu acces nelirnitat “Amenajare Teren Str. Peri9 Nr. 6 a -Gradina
Publica Urbana” in vederea asigurarii cre9terii calita Iii factorilor de mediu
9i a starii de sanatate a populajiei Tn cadrul unitalii administrative teritoriale
a Sectorului 2 al Municipiului Bucure9ti

15. Proiect de hotarare pentru aprobarea declan9arii procedurii de
expropriere, pentru irnobilul proprietate privata, situat pe amplasamentul
lucrarilor de utilitate publica avand ca scop amenajarea de noi spajii verzi
publice cu acces nelimitat “Amenajare Teren Str. Tu9nad Nr. 43 ca Ioc de
Joaca/Recreere 9i Spajii Verzi (Gradina Publica)” in vederea asigurarii
cre9terii calita{ii factorilor de mediu 9i a starii de sanatate a populajiei Tn
cadrul unitatii administrative teritoriale a Sectorului 2 al Municipiului
Bucu rest i

18. Proiect de hotarare privind declan§area procedurilor de
expropriere pentru imobilele proprietate privata situate pe amplasamentul
lucrarii de utilitate publica „Extindere Parc Tudor Arghezi, Etapa II”

42. Proiect de hotarare privind initierea colaborarii dintre Municipiul
Bucuresti, Ministerul Dezvoltarii, Lucrarilor Publice si Administratiei si
Asociajia de Dezvoltare Intercomunitara Zona Metropolitana Bucure9ti Tn
vederea elaborarii 9i implementarii Planului Urbanistic Zonal:
Regenerarea la nivel metropolitan a coridorului raului Dambovi+a - Plan
Dambovita 2050 9i stabilirii zonei de reglementare PUZ ca zona strategica
de coordonare.

Doamna pre9edinte Ciceala Ana Maria

Buna ziua

Bine aji venit la 9edinja comisiei de ecologie.



Daca aveji propuneri pe ordinea de zi a9a, cum a fost ea transrnisa
saptamana trecuta, putem sa votam ordinea de zi 9i sa incepem apoi sa
discutam proiectele de pe ordinea de zi.

Multumesc

Asistent comisie

Buna ziua. Cvorumul este de 6 consilieri generali.

Puteti vota ordinea de zi

Doamna consilier general Comanici Ancuta Sorina

Buna dirninea+a. Votez „pentru“. Nu-mi apare.

Doamna pre9edinte Ciceala Ana Maria

Avem 8 voturi pentru, 0 abjineri, 0 voturi impotriva. Avem
ordinea de zi aprobata.

Putem trece pe ordinea de zi. Primul proiect de hotarare vizeaza
hotararea privind solicitarea catre Guvernul Romaniei de emitere a
unei hotarari privind transmiterea definitiva, cu titlu gratuit, a
„Drumului D68-FE004 – 0,572 km, tronson cuprins Tntre borna 38 9i
borna 58 Padurea Baneasa“, identificat cu nr. cadastral 276707, 98 a
„Drumului D68-FE004, tronson cuprins intre borna 58 9i borna 40,
Padurea Baneasa“, identificat cu nr. cadastral 276985, din domeniul
public al statului 98 din administrarea Regiei Najionale a Padurilor -
Romsilva – Direcjia silvica llfov Tn domeniul public al Municipiului
Bucure9ti 9i in administrarea Consiliului General al Municipiului
Bucure9ti, cu scopul intrejinerii qi reabilitarii acestora, respectiv Tn

vederea deschiderii circulajiei pe drumurile forestiere 9i asigurarii
unui acces temporar, pentru o perioadi de 5 ani, la imobilele
cuprinse Tntre Aleea Tei9ani 9i Drumul Padurea Pustnicu.

Este acela9i proiect modificat fata de versiunea votata de toti
consilierii generali anul trecut Tn primavara. iI avem alaturi de noi de la
Directia Transporturi pe domnul director Victor Tartaculi. Buna dimineaja.

3



va rog frumos, daca ne puteti prezenta diferenjele fata de proiectul votat
anul trecut Tn CGMB. La prima vedere e vorba de modificarea perioadei
de la patru ani la cinci ani pentru transmiterea acestui drum de langa
cartierul Greenfield 9i precizari mult mai multe fala de proiectul votat
privind cum se vor desfa9ura lucrurile administrativ vorbind Tn aceasta
perioada de timp Tn care drumul va fi la municipiul Bucure9ti 9i nu la
Romsilva. va rog, domnule Victor Tartacu R, ne auzi{i?

Domnul director executiv Tartacula Victor – Directia Transporturi

Buna ziua. Direcjia noastra, ca 9i direc jie de specialitate este
semnatara al acestui material. Practic ... nici de oportunitate, nici de
necesitate ... din punct de vedere tehnic Tn ce masura sunt OK. §i a9a
cum am contrasemnat 9i pe vechea hotarare, ne-am exprimat
disponibilitatea sa semnam 9i ... am injeles ca practic diferenjele sunt din
faptul ca transmiterea este cu titlu gratuit definitiva 9i ... de 5 ani. Este
lucrul ... conform atribujilor Direcjiei Transporturi, nu s-a schimbat nimic.
. .. Muljumesc.

Doamna pre9edinte Ciceala Ana Maria

Bun. Muljumesc 9i eu.

Daca este altcineva dintre consilieri fiindca acest proiect este inijiat
de catre o serie de 9apte consilieri din grupul USR, care vrea sa adauge
ceva vis-a-vis de proiectul de hotarare? Doamna Comanici? Ma gandeam
la inijiatori, fiindca ati vazut ca este protect depus de catre consilieri
generali acesta Tn care se precizeaza mult mai bine felul Tn care se vor
desfasura lucrurile pe aceasta perioada temporara. va rog, doamna
consilier Comanici, va rog.

Doamna consilier Comanici Ancuta Sorina

va multumesc. Haideti sa spunem adevarul. Proiectul acesta are o
diferenla foarte mare fala de proiectul pe care I-am votat anul trecut forjati
de Tmprejurari pentru ca amintesc celor care au uitat ca noi consilierii
generali de la PSD am ini+iat un proiect pentru drumul de acces Tn

Greenfield pentru transmiterea definitiva. Proiectul respectiv cel anterior
despre care spunett dumneavoastra avea un transfer pe patru ani, nu
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transfer definitiv. Deci marea diferenta aceasta este ca Tntr-un final colegii
dumneavoastra de la USR 9i nu Tn+eleg de ce nu au venit alaturi de noi
anii trecuti, au realizat ca nu se face transferul pe patru ani ci pe perioada
definitiva a9a cum a raspuns Ia un anumit moment 9i Ministerul Mediului.
Deci aceasta este marea diferenta. Atat am vrut sa subliniez si sa
reamintesc.

M ultumesc

Doamna pre9edinte Ciceala Ana Maria

Mu ltumesc

Nu cred ca sunt alte Tnscrieri la cuvant pe acest subiect, deci putem
vota

Doamna consilier Cornanici Ancuta Sorina

§i bineTnteles ca noi vom vota proiectul pentru ca Important este ca
se transmite definitiv cu titlu gratuit acest tronson. Administrarea pe cinci
ani, aceasta poate fi rnodificata ulterior.

Mu ltumesc.

Doamna pre9edinte Ciceala Ana Maria

Da, cred ca citim diferit proiectul, dar pot sa Tnteleg ca interpretarea
dumneavoastra poate sa fie valida juridic vorbind 9i nu a mea ca este
temporar 9i se va Tntoarce la Rornsilva dupa cinci ani.

Putem vota

Asistent comisie

7 voturi pentru, 1 abjinere, 0 voturi impotriva. Aviz favorabil.

Doamna pre9edinte Ciceala Ana Maria

va multumesc



Trecem mai departe pe ordinea de zi 9i anume hotirare pentru
aprobarea declan9arii procedurii de expropriere, pentru imobilul
proprietate privata, situat pe amplasamentul lucrarilor de utilitate
public;a avand ca scop amenajarea de noi spajii verzi publice cu
acces nelimitat “Amenajare Teren Str. Cumpenei Nr. 6 -Gradina
Publica Urbana“- in vederea asigurarii cre9terii calita Iii factorilor de
mediu 9i a starii de sanatate a populajiei Tn cadrul unitalii
administrative teritoriale a Sectorului 2 al Municipiului Bucure9ti.

Este alaturi de noi Doamna Halipa de la Directia Patrimoniu. Tnainte
de asta, voiam sa felicit inijiatorii acestui protect care sunt de la Sectorul 2
pentru ca doresc sa faca aceasta expropriere de interes public pentru a
reTntregi spa+iile verzi care sufera atat de mult Tn ultimii ani in Bucure9ti.
va rog, doamna Halipa, daca ne puteji prezenta proiectul pe scurt, cam
despre ce suma vorbim expropriere 9i care sunt beneficiile, de asemenea
care este teren, suprafaja terenului? Mul{umesc.

Doamna $ef Birou Exproprieri Halipa Veronica Tatiana Maria –
Direc jia Patrimoniu

Buna ziua. Avand Tn vedere ca atat punctul 13, 14 9i 15 privesc
aceea9i spela oarecum, in sensul ca Sectorul 2 dore§te sa realizeze niste
gradini urbane Tn locajii diferite, dar ele sunt toate au acel, aceea9i speji,
in sensul ca Sectorul 2 a aprobat prin hotarare de consiliul local indicatorii
tehnico economici mai apoi prin hotarare de consiliul local s-a adresat
Consiliului General in vederea declan9arii procedurilor de expropriere de
catre municipiul Bucure;ti a9a cum prevede legea avand Tn vedere ca
inijiatorii pot fi 9i sectoarele dar singurul expropriator care duce la
Tndeplinire aceste proceduri nu este decat municipiul Bucuresti dat fiind
faptul ca municipiul Bucure9ti are patrimoniu. Noi suntem acum Tn situatia
in care am Tntocmit aceste trei proiecte privind realizarea unor gradini
urbane Tn pe teritoriul administrativ al sectorului 2. in calitate de initiator al
acestor trei proiecte Sectorul 2 bugeteaza Tn Tntregime tot ceea ce
'Fnseamna realizarea lor inclusiv sumele necesare plalii despagubirilor
aferente expoprierilor. Deci in aceasta situajie municipiul Bucure9ti face
procedura din punct de vedere administrativ, juridic, Tnsa Finantarea Tn
totalitate Ti revine sectorului 2, inijiatorul 9i cel care bugeteaza aceste
proiecte. Sumele sunt diferite, ele sunt cuprinse Tn tabelul anexa 2 la
hotararea de Consiliu General, la fiecare proiect de hotarare de (.,onsiliu
General, mai mult decat atata, ceea ce Tnseamna dezmembraminte,
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operajiunile cadastrale impuse de realizare a acestor proiecte vor fi
suportate de asemenea de catre sectorul 2. in continuare trebuie sa va
spun ca potrivit legii 255, fiecare proiect de investijii de utilitate publici
trebuie sa aiba un studiu de fezabilitate, un certificat de urbanism, iar Tn
situatia unor spatii verzi, studiu peisagistic. Acestea toate au fost predate
la DATJ, informatia este foarte mare mai ales cand e vorba de studiul
peisagistic §i de studiu de fezabilitate, ele sunt pe suport magnetic, dar noi
in interiorul fiecarui proiect am pus macar pagina de capat sa se vada ca
acestea exista. in continuare, daca aveti Tntrebari.

va multumesc.

Domnul secretar Vi9an Horia Alexandru

Care sunt loca{iile doamna pentru aceste gradini?

Doamna $ef Birou Exproprieri Halipa Veronica Tatiana Maria –
Directia Patrirnoniu

O locatie este pe strada Cumpenei nr. 6, chiar Tn titlul proiectului
scrie, amenajare teren Tn Strada Cumpenei nr. 6. Deci acest imobil va fi
expropriat. De asemenea, o alta loca{ie este pe strada Peri9 nr. 6a 9i o
alta locajie este pe strada Tu9nad numarul 43.

Domnul secretar Vi9an Horia Alexandru

§i aceste locajii 9i aceste gradini sunt la feI de dorite de oameni
precum este acea promenada pe care o faceti 9i la Obor 9i pentru care am
vazut eu e un protest de cel putin 1000 de oameni, toate blocurile din
zona? Oare aveti aviz de lucru pentru acel proiect? intreb 9i eu.

Doamna §ef Birou Exproprieri Halipa Veronica Tatiana Maria –
Direcjia Patrirnoniu

Aceste aspecte le Tntrebati la Sectorul 2. Cum am spus, ei sunt
initiatorii. Ei sunt cei care realizeaza proiectele. Noi aici discutam numai
declan9area procedurilor de expropriere Tn vederea realizarii acestor
proiecte. Din moment ce exista ni9te hotarari de consiliul local privind
indicatorii tehnico economici 9i solicitarea catre Primaria Municipiului
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Bucuresti Tn vederea declansarii, asta este de la sine zic eu rezolvat,
Tnteles

Doamna pre9edinte Ciceala Ana Maria

Bun. va muljumesc, doamna Veronica Halipa.

Eu zic sa votam, daca nu mai sunt alte interventii si ’inscrieri la
cu vant .

in comisie nu avem nevoie de doua treimi, precum Tn Consiliul
General .

Asistent comisie

6 voturi pentru, 2 abjineri, 0 voturi Tmpotriva. Aviz favorabil.

Doamna pre§edinte Ciceala Ana Maria

Multumesc.

Urmatorul proiect este cel privind aprobarea declan9arii
procedurii de expropriere, pentru imobilul proprietate privata, situat
pe amplasamentul lucrarilor de utilitate publica avand ca scop
amenajarea de noi spajii verzi publice cu acces nelimitat “Amenajare
Teren Str. Peris Nr. 6 a -Gradina Publica Urbana“ in vederea
asigurarii cre§terii calita(ii factorilor de mediu 9i a stirii de sanatate
a populajiei Tn cadrul unitalii administrative teritoriale a Sectorului 2
al Municipiului Bucure9ti.

Deci tot Sectorul 2, tot gradina urbana, un alt amplasament pe strada
Peri9 nr 6 a, cred ca e vorba 9i de o suprafata pujin mai mica 796 m2 §i de
1487517 lei, evaluarea pe grila notarilor pentru aceasta expropriere, deci
surna pe care o va da Sectorul 2 al municipiului Bucure9ti pentru a efectua
aceasta expropriere 9i apoi amenajarea tot dumnealor se ocupa s-o faca
pentru loisir spa Iii de joaca pentru copii 9i a9a mai departe. Reamintesc
ca in consiliul local al sectorului 2 ca aceasta hotarare sa vina ca solicitare
pe masa Consiliului General, a trecut proiectul de hotarare al lor Tn

consiliul local al sectorului 2 tot cu doua treimi deci a avut larga majoritate
a consilierilor Tn functie din Consiliul local al sectorului 2

8



Daca sunt Tntrebari pe acest proiect de hotarare pentru doamna
Halipa, va rog. Nu sunt. va rog sa votam.

Asistent comisie

6 voturi pentru, 2 abjineri, 0 voturi impotriva. Aviz favorabil.

Doamna pre9edinte Ciceala Ana Maria

Multumesc

Urmatorul punct vizeaza o hotarare tot de la Sectorul 2 pentru
aprobarea declan9arii procedurii de expropriere, pentru imobilul
proprietate privata, situat pe amplasamentul lucrarilor de utilitate
publica avand ca scop amenajarea de noi spajii verzi publice cu
acces nelimitat “Amenajare Teren Str. Tu9nad Nr. 43 ca Ioc de
Joaca/Recreere 9i Spajii Verzi (Gradina Publica)“ in vederea
asigurarii cre9terii calitalii factorilor de mediu 9i a starii de sanatate
a populajiei in cadrul unitalii administrative teritoriale a Sectorului 2
al Municipiului Bucure9ti.

Avem aici un teren propus pentru expropriere de 965 m2, suma pe
grila notarllor din raportul de evaluare 1 milion 549177 RON 98 25 de bani
pentru cei care ne urmaresc poate live e vorba de 315 mii de euro la cursul
de la data efectuarii acestei evaluari, iar pentru adresa inca o data Strada
Tu9nad numarul 43. Daca sunt Tntrebari de la colegi pe acest proiect de
hotarare daca nu, dupa cum vad ca nu sunt, va rog sa votam.

Domnul consilier Maxim Marius catalin

Nu mi-a aparut posibilitatea de a vota. Ma abIin la acest proiect.
Marius Maxim.

Asistent comisie

Am injeles, domnul consilier, da.

Sunt 5 voturi pentru, 3 abjineri, 0 voturi impotriva.
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Doamna pre9edinte Ciceala Ana Maria

va multumesc

Urmatorul proiect este similar, numai ca de data aceasta
exproprierea Tn interes public pentru amenajare de noi parcuri 9i spajii
verzi este propusa de catre sectorut 4 al municipiului Bucure9ti.

Proiect de hotarare privind declan9area procedurilor de
expropriere pentru imobilele proprietate privata situate pe
amplasamentul lucrarii de utilitate publica „Extindere Parc Tudor
Arghezi, Etapa II“.

Mie personal mi se pare Ia feI de excelent precum cele trei proiecte
de la Sectorul 2, ca T9i doresc sa fac asta 9i vor sa amenajeze noi parcuri,
este vital pentru bucure9teni.

Doamna Veronica Halipa, va rog frumos sa prezentati pe scurt acest
9i acest proiect.

Doamna $ef Birou Exproprieri Halipa Veronica Tatiana Maria –
Directia Patrimoniu

Buna ziua, din nou. Este vorba tot de un proiect initiat de sector, de
data aceasta e vorba de sectorul 4. Ca si Tnainte, acolo unde sectoarele
initiaza, ei sunt 9i cei care bugeteaza suma necesara exproprierilor,
anterior acestui proiect pe care noi iI facem la solicitarea lor, exista
proiectul prin care ei au aprobat indicatorii tehnico economici prin devizul
general aferent anexa la proiectul de aprobare proiectul Sectorului 4, al
Consiliului Local al Sectorului 4, exista acolo suma prevazuta pentru
exproprieri, de asemeni ei au facut §i studiu de fezabilitate §i studiu de
studiu peisagistic, ele se afla de asemeni la de DATJ pe suport magnetic,
surna care pe care o va bugeta, sunt mai multe sunt mai multe imobile
care vor fi expropriate iar suma bugetata va fi 19.207.946 iar cele patru.. .

Doamna pre9edinte Ciceala Ana Maria

va spun eu ca am gasit suprafaja. Sunt 39.994 m2, adica aproximativ
4 ha de teren, de asta si suma este mult mai mare si inca o data felicitari
tuturor celor care 9i-au propus sa faca asta 9i au convins 91 consiliile sa
arnenajeze noi spajii verzi.
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Doamna $ef Birou Exproprieri Halipa Veronica Tatiana Maria –
Direc jia Patrimoniu

Da. in total sunt 13 amplasamente ce urmeaza sa fie expropiate, dar
prin faptul ca sunt dispuse pe lucrarea de utilitate publica pe proiectul
acesta

Doamna pre9edinte Ciceala Ana Maria

lau Tntrebari 9i pe acest protect, insa am eu o Tntrebare. Aici la
pagina unde este tabelul cu eproprierea, cele 13 despre care vorbeaji,
sunt anonimizate nurnele proprietarilor? De ce apare aceasta bucata alba
pe site? Dvs. vad ca aveji in fala un tabel Tn care .. .

Doamna $ef Birou Exproprieri Halipa Veronica Tatiana Maria –
DirecTia Patrimoniu

Da, da, da, colegii de la DATJ, avand in vedere secretizarea Pi
punand pe site, in mod normal trebuie secretizat sa nu se vada numele
proprietarilor care vor fi expropiaji, aceasta este solicitarea DGPFR-ului.

Doamna pre$edinte Ciceala Ana Maria

Am injeles. E prima data cand vad, fiindca de obicei sunt trecute .. .
sectorul 2 sunt trecute. Numai la sectorul 4 nu sunt. E pujin ciudat.

Daca nu sunt alte Tntrebari... va rog, doamna Halipa.

Doamna $ef Birou Exproprieri Halipa Veronica Tatiana Maria –
Direcjia Patrimoniu

Mai aveam eu sa fac o precizare. Daca veti constata Tn josul anexei
2, deci a tabelului cuprinzand, surnele scrie Ia un moment dat aici grila
notarilor din 2022. De ce? Noi facem exproprierea Tn 2024, Tnsa de
asemeni Tn interiorul fiecarui dosar al proiectului de hotarare o sa regasiti
o adresa din partea Camerei Notarilor, de fapt este luata chiar de pe site-
ul Camerei Notarilor, unde se spune ca valorile de imobile pentru
Bucure9ti 9i judejul llfov sunt acelea9i ca in 2022 9i 2023. Deci 2024 este
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ca 2023 9i 2023 ca 2022. Din cauza aceasta evaluatorul a scris valori grila
notari din anul 2022. De fapt 2022 e ca 2024. Asta se vede clar pe site-ul
Camerei Notarilor.

Doamna pre9edinte Ciceala Ana Maria

Am in{eles. Muljumesc mult de precizare. sa 9titi ca am observat,
dar adresa respectiva nu se regase9te pe site unde avern noi acces la
proiectele de hotarare de la camera notarilor. Se regase9te Tn schirnb Tn
cadrul evaluarilor pe care le-au facut sectoarele, aceasta precizare ca este
vorba de grila din 2022, dar adresa de la camera notarilor nu este. Pe de
alta parte, m-am uitat corec+iile care au fost aplicate pe grila Notarilor 9i
din cate fmi amintesc eu exista o mare diferen la Tntre grila notarilor din
2021 pe care am propus 9i eu proiectele de la parc Brancu9i de
expropriere de exemplu 9i grila din 2022 unde s-a renunjat la corec+ia de
0,4% pentru spajiu verde, in grila din 2022 nu se mai regase9te aceasta
corecjie 9i nu a fost aplicata de catre evaluatorii care au precizat cum se
face pe Legea 255, care este valoarea practic au facut evaluarea Tn funcjie
de aceasta grila a Notarilor publicata de Camera Notarilor. Daca aveji
dumneavoastra alte precizari pe zona aceasta, chiar e o Tntrebare cred
valida fiindca valoarea daca ar fi fost cu 40% mai mica, ar fi fost cu 40%
mai mica, mai pujin bani de la cetaTeni daji pe aceste exproprieri.

Doamna $ef Birou Exproprieri Halipa Veronica Tatiana Maria –
Directia Patrimoniu

Da, eu am scos de pe site-ul notarilor publici aceasta hartie. Ea este
pe site, pot sa verific din nou sa vad daca proiectele nu au, eu 9tiu ca am
scos-o 91 am ata9at-o acestor proiecte, o sa verific din nou sa vad daca

Doamna pre9edinte Ciceala Ana Maria

Nurnai sa fie s-o avem Pi noi, dar se regase9te oricum precizarea
aceasta, adica nu aveam neaparat, nu erau Tntrebarea asta, mi-am dat
seama din evaluari ca e vorba de aceea9i grila, au precizat acolo Tn

evaluari experjii ANEVAFR, dar Tntrebarea mea era daca aveti vreo
informa+ie privind de ce camera notarilor a schimbat grila pe care au
publicat-o in 2022 fala de 2021 ?
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Doamna $ef Birou Exproprieri Halipa Veronica Tatiana Maria –
Directia Patrimoniu

Asta n-am.. .

Doamna pre9edinte Ciceala Ana Maria

Nu 9tili asta.

Doamna $ef Birou Exproprieri Halipa Veronica Tatiana Maria –
Directia Patrimoniu

Nefiind expert evaluator, n-am voie sa fiu, n-am de unde sa stiu, mai
mult decat atata, cred ca acesta ar fi o Tntrebare care ar trebui pusa
exper{ilor evaluatori.

Doamna pre9edinte Ciceala Ana Maria

Nu. sa 9titi ca nu experjii evaluatori se uita pe ce publica camera
notarilor, grila publicata anual fiindca acolo sunt valurile de expropriere 9i
acolo sunt corecjiile care se fac 9i aplica corecjiile respective fiind vorba
de expropriere 9i nu de rascumparare sau aIt tip de.. .

Doamna $ef Birou Exproprieri Halipa Veronica Tatiana Maria –
Direcjia Patrimoniu

Dar expe4ii evaluatori au legatura directa cu camera notarilor.

Doamna pre$edinte Ciceala Ana Maria

A, in sensul acesta, dar ... Bucure9ti care a aprobat aceasta
expropriere ar putea sa faca o adresa catre camera notarilor direct, ma
gandesc, in care sa ceara precizari privind aceasta razgandeala Tn ceea
ce prive9te spajiile verzi din Bucure9ti 9i valoarea lor de expropriere. in tot
cazul, va multumesc. va zic fiindca m-am uitat, in unele cazuri nu e vorba
de spaTii verzi 9i atunci sigur nu s-ar fi aplicat nici daca ar fi existat
precizarea respectiva, Tnsa, de exemplu, la primul proiect, acolo pe strada
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Cumpenei nr. 6, acolo este spajiu verde, se vede din satelit. Dar (-).K.,

trecem mai departe fiindca trebuie cumva sa fim eficienti in comisie pentru
a putea vota vizele pentru proiecte §i vin cu aceasta recomandare catre
direcjia dumneavoastra sa va gandiji daca puteji sa trimiteji o adresa,
putem sa trimitem 9i noi din Cornisia de Mediu.

Doamna $ef Birou Exproprieri Halipa Veronica Tatiana Maria –
Directia Patrimoniu

Da

Doamna pre9edinte Ciceala Ana Maria

Daca nu mai sunt Tntrebari, va propun sa votam avizul pentru acest
proiect de hotarare.

Asistent comisie

9 voturi pentru, 0 abjineri, 0 voturi Tmpotriva. Aviz favorabil.

Doamna pre9edinte Ciceala Ana Maria

Acum trecem mai departe.

Proiect de hotarare privind initierea colaborarii dintre
Municipiul Bucure9ti, Ministerul Dezvoltarii, Lucrarilor Publice 9i
Administratiei si Asociatia de Dezvoltare Intercomunitara Zona
Metropolitana Bucure9ti in vederea elaborarii 9i implementarii
Planului Urbanistic Zonal: Regenerarea la nivel metropolitan a
coridorului raului Dambovija - Plan Dambovija 2050 9i stabilirii zonei
de reglementare PUZ ca zona strategica de coordonare.

Un proiect foarte important §i ma bucur ca-1 avem pe ordinea de zi
de astazi. iI avem alaturi de noi de la Direc jia de Urbanism 9i pe domnul
Stelian Constantinescu. va rog, daca ne puteti preciza 9i ne puteji
prezenta doua minute acest proiect. Poate chiar 3-4 minute. Eu am vazut
acest proiect, a mai fost pe ordinea de zi a Consiliului General, nu mai stiu
daca a fost retras sau ce s-a Tntamplat, in tot cazul este unul dintre cele
mai irnportante proiecte de urbanism ale Bucure9tiului din punctul meu de
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vedere, care daca s-ar realiza 9i ar fi implementat, ar transforma axa
noastra a Dambovitei si ar face-o, ar reda-o comunitatii bucure§tene. va
rog

Domnul Constantinescu Stelian Alexandru – $ef Sewiciul de
Urbanism – Directia Generala de Urbanism 9i Amenajarea Teritoriului

Asta era ideea, in sensul asta au pornit ni§te demersuri sub
coordonarea prefecturii 9i foarte multi lume s-a angrenat 9i sensul acestei
hotarari era pentru a fi delimitata o zona de studiu pentru asta. Atata. Qi
delegarea, Tmputernicirea primarului sa Tntocmeasca, sa semneze Tn
numele Consiliului General protocoalele de colaborare cu entitatile
respective. Cam despre asta a fost vorba. Probabil ca viziunea pe care ati
avut-o 9i ne-ati Tmparta9it-o dumneavoastra mai devreme, n-o
Tmparta9esc 9i restul consilierilor. Nu 9tiu de ce au aparut tot felul de
amendamente, s-au facut. Se pare ca noul proiect e revizuit, a disparut
zona aceea care era pur 9i simplu o delimitare a zonei care urrna sa fie
studiata, a disparut zona aceea, a disparut 9i un lucru foarte important
pentru ca a putea sa faci coordonarea unei acjiuni de genul asta iar nu
poate fi facuta de toate entitalile separat 9i atata vreme cat vedern cum se
actioneaza pe suprafata ora9ului astazi, faptul ca orice investitie pana ta
aprobarea acestui PUZ urma sa se faca 9i cu avizul arhitectului 9ef ca sa
poata sa fie coordonata cu evolutia proiectului Tn sine, era un lucru pozitiv.
vad ca tot in urma unor comentarii neprincipiale chiar a fost eliminat 9i
acest lucru, deci a ramas pana la urma un proiect a9a cum t-am vazut eu
aici, a ramas numai Tmputernicirea primarului sa semneze protocoalele.
Va urma o etapa Tn care se va stabili pana la urma zona de reglementare,
zona de studiu, de fapt. Zona de studiu va fi oricum una mai larga decat
zona de reglementare propriu zisa pentru ca reglementarile trebuiesc
facute Tn corelare 9i cu vecinatatile. Nu se poate 9i nu putem astazi la
nivelul asta de cuno9tin+e pe care le avem aprofundand sa stabilirn deja o
zona de reglementare.

Doamna pre9edinte Ciceala Ana Maria

Am Tnteles. Multumesc tare mult pentru precizari. Cred ca sunt
importante 9i binevenite. A9 avea de facut o remarca Tnainte sa dau
cuvantul colegilor consilieri pe acest proiect 9i anume indiferent de unde
Tncepe zona de reglementare din Nord Vest, parerea mea nu de expert
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dar de om care aji fost Tn consiliul general opt ani 9i aji studiat PUZ-ul
fiindca a venit la vot 9i aji studiat urbanismul acestui ora9 incepand cu
dinainte de distrugerile ceau9iste din anii '80 sa spun a9a, bun, parerea
mea este urmatoarea: ar trebui sa se Tncheie zona de reglementare cu
Strada Traian 9i anume 9i sa cuprinda 9i zona Esplanada Care este
adiacenta Bibliotecii Najionale care este pe malul raului Dambovita 9i ar
trebui sa facem curnva sa prindem 9i zona aceea mai ales ca Ministerul
Dezvoltarii are in administrare tot acel toata acea suprafala de 10 ha de
acolo, pe jumatate Ministerul Justitiei are acel proiect Banca Mondiala,
cartierul pentru justitie iar pe cele 5 ha care sunt spre Strada Traian tot
Ministerul Dezvoltarii are in administrare 9i am propus proiect, am depus
proiect de hotarare de acum doi ani sa Tnfiin Iam o gradina publica urbana
9i hub universitar pe cele cinci hectare, sa construim acolo un parc, iar
parcul acela poate deveni parte din acest proiect de regenerare urbana a
Dambovi jei, poate sa constituie o esplanada pana la urma importanta a
ora9ului. Avem justi+ia pe de o parte, avem acest parc substan{ial de 5 ha
pe partea cealalta 9i un hub pentru studenji. Pledez pentru acest proiect
sa cuprinda 9i zona aceasta chiar daca nu este precizat acum aici, tocmai
fiindca important din start sa ne planuim cumva ce studiem cum spuneaji
9i durnneavoastra, dar 9i cum dezvoltam Bucure9tiul mai precis cumva 9i
sa avem viziunea aceasta pentru viitor, cum vrem sa arate de la Tnceput
un proiect atat, va costa sute de milioane euro, sunt convins ca exista
fonduri europene de accesat pentru a transforma Tntreaga Dambovita 9i
inca o data eu cred ca ar trebui sa cuprinda 9i aceasta zona, este o
oportunitate majora prin acest proiect sa avem 9i zona aceea unde acum
este practic o groapa unde sapa Ceau9escu pe vremuri sa faca o noua
cladire cantare a Romaniei.

Multumesc mult. Acestea au fost precizarile.

Dau cuvantul colegilor consilieri acum pe acest proiect.

injeleg ca nu sunt. Putem vota, in acest caz.

Asistent comisie

7 voturi pentru, 1 abjinere, 0 voturi impotriva. Aviz favorabil.
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Doamna pre9edinte Ciceala Ana Maria

Perfect. Vi multumesc dragi colegi pentru acest aviz. Este cum
ziceam un vot pentru o viziune pentru noul Bucure9ti, care speram ca va
fi pus 9i Tn practica de Tndata ce sunt gata studiile de urbanism 9i va ajunge
cat mai curand la vot acest PUZ extraordinar de important pentru
bucu resten i .

va multumesc pentru astazi pentru prezenta. Le multumesc
domnilor directori 9i domnilor consilieri generali pentru prezen+a lor Tn
cadrul comisiei. Acestea au fost punctete de pe ordinea de zi. Le
multumesc 9i celor care poate ne-au urmarit astazi online pe pagina
primariei sau pe site-ul primariei. Vi doresc o zi buna Tn continuare §i o
saptamana u9oara 9i ne reTntalnim maine la §edin{a de Consiliu General
pentru a rediscuta inclusiv aceste proiecte, dar 9i proiectul privind
cre9terea amenzilor de 100 de ori pentru taieri ilegale de arbori pe teritoriul
municipiului Bucure9ti.

va multumesc. Declar sedinta 'Fnchisa

Bund ziua!

Sedinta comisiei s-a Tncheiat Ia ora 11

Nota: Consemnarea voturilor s-a realizat Tn conformitate cu
rezultatele generate de sisternul de vot online cu aplicatia integrata Slido
precum 9i pe baza votului exprimat verbal de catre consilierii generali care
nu au putut vota Tn modalitatea mentionata mai sus

PRESEDINTE
CICEALA ANA MARIA iiaI \S:11111 JIP1\ N D 1;1:111L UVl§AN
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